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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till landsbygdsminister Peter Kullgren (KD)

2024/25:763 Vildsvinspopulationen

Antalet trafikolyckor med vildsvin ökade med hela 55 procent under 2024, 
och detta kan tyda på att vildsvinsstammen växer. Under 2024 skedde 9 193 
trafikolyckor i Sverige med vildsvin inblandade. Det är en markant ökning efter 
flera års minskning till under 6 000 olyckor per år. Västra Götaland och Skåne 
står tillsammans för en tredjedel av alla olyckor.

En sammanställning av utförda trikinprover visar också på en ökande stam, 
och under förra året utfördes 25 procent fler trikinanalyser än året innan. Vi har 
också kunnat se hur vildsvin bökar upp och ödelägger kyrkogårdar om nätterna. 
Hemma hos mig i Västernorrland har också vildsvinen börjat visa sig, och 
observationerna av vildsvin blir fler och fler.

Mycket tyder nu på att vildsvinspopulationen är på väg upp. Lantbrukare främst 
från södra delarna av landet vittnar också om en ökad skadeproblematik. Med 
den skadeökning vi nu ser och med bekämpningen av afrikansk svinpest (ASF) 
i färskt minne måste något göras för att snarast minska vildsvinsstammen. Med 
en ökande vildsvinsstam ökar även risken för ett nytt utbrott av afrikansk 
svinpest. Detta skulle vara förödande för grisbranschen men även för hela 
livsmedelskedjan för griskött och hela området där ett utbrott sker.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga landsbygdsminister Peter 
Kullgren:

 

Avser ministern att vidta några nya åtgärder för att reducera landets 
vildsvinspopulation – i så fall när? – och vilka förebyggande åtgärder 
har vidtagits för att minska risken för nya fall av afrikansk svinpest (ASF)?

………………………………………

Malin Larsson (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-02-06
Besvaras senast
2025-02-12 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


